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Obecné zastupiteľstvoVoliť či nevoliť?
Ako sa parlamentné voľby blížia, ľudia sú 

z politiky čoraz viac znechutení.  Niet sa 
čomu diviť. Práve politici majú na svedomí 
toľko zlých rozhodnutí  a  podlých káuz, že 
by im snáď veril už len blázon. Na druhej 
strane, ako zmeniť niečo, s čím človek nie 
je spokojný?

Vďaka  volebnému systému ktorý máme 
si  môžeme svoje slovo povedať  raz za šty-
ri roky. Mne osobne nie je  ľahostajné, kto 
bude rozhodovať o mojej budúcnosti. Sú 
to práve spomínané zlé rozhodnutia poli-
tikov a škandalózne kauzy, ktoré ma utvr-
dzujú v tom, že voliť treba.  Nemienim sa 
vzdať šance zmeniť to, čo sa mi nepáči.  Aj 
politiku tvoria ľudia, ktorí sú omylní. Ak 
si len málo z nich dokáže úprimne priznať 
chybu, je na nás ľuďoch-voličoch, aby sme 
im nastavili zrkadlo. 

Nesúhlasím  s obohratou pesničkou, že 
aj tak nie je koho voliť. Toľko možností, 
koľko je teraz, ešte nebolo.  Veď sa rozpa-
mätajme, že slobodné demokratické voľby 
neboli  v našom malom štáte vždy samo-
zrejmosťou. Prekvapuje ma preto postoj 
mnohých ľudí, ktorí túto svoju občiansku 
výsadu tak malomyseľne zahadzujú. Ne-
chávajú iných, aby určili, vybrali, akou 
cestou sa bude uberať nielen ich život, ale 
aj životy ich detí.   Znechutením, apatiou 
či obyčajnou ignoranciou ľudia nikdy nič 
nevyriešili, práve naopak. Z histórie vieme, 
že týmto postojom spoločnosť vždy otvori-
la dvere konfliktom a ešte väčšej nespokoj-
nosti. Aj preto pôjdem voliť! 

Pri rozhodovaní, komu dám svoj hlas, 
nebudem pozerať len na volebné progra-
my strán. Zaujímať ma budú najmä ľudia, 
ktorí ich presadzujú. Zvážim, či sú schopní  
splniť to, čo sľubujú a až potom budem vo-
liť.  Ísť voliť je  právo, nie povinnosť. A ja sa 
nechcem vzdať tohto práva.

Beáta Badibangová, poslankyňa OZ

Dňa 14.12.2015 sa konalo 9.zasadnutie 
OZ. Zúčastnení: starosta obce, poslanci 
OZ, hlavný kontrolór obce p.Lingeš, za-
pisovateľka p.Janeková, hostia: Ing. Július 
Ilovský, Ing. Patrik Groma, Jozef Olexa. 

1. Otvorenie
Starosta obce konštatuje, že OZ je uzná-

šaniaschopné.
Uznesením č. 35/A volí návrhovú komi-

siu v zložení: p. Beáta Badibangová, Mgr. 
Monika Obertová. Hlasovanie:  za-8,  pro-
ti-0, zdržal sa-0, neprítomný-1.

Uznesením č. 35/B volí  overovateľov 
9. zápisnice v zložení: Mgr. Dušan Ďur-
čo, Mgr. Erika Kubová. Hlasovanie:  za-8,  
proti-0, zdržal sa-0, neprítomný-1

Uznesením č. 36/1 OZ schvaľuje 
program 9. zasadnutia OZ. Hlasovanie:  
za-8, proti-0, zdržal sa-0, neprítomný-1. 

2. Žiadosť o súhlas na prevádzkovanie 
zariadenia na zhodnocovanie odpadov a 
prevádzkovanie záhradníctva

Žiadosť bola doručená firmou All servi-
ce, s.r.o. Žilina o súhlas obce s investičným 
zámerom „Zariadenie na zhodnocovanie 
odpadov  kompostáreň Strečno a záhrad-
níctvo Strečno“. Sídlom firmy a miestom 

nakladania s odpadmi budú vyhradené a 
oplotené priestory bývalého areálu HYZY 
v Strečne. Pre obec Strečno a jej občanov 
bude zhodnocovanie všetkých schválených 
druhov odpadov s výnimkou biologicky 
rozložiteľného kuchynského a reštaurač-
ného odpadu, vykonávané bezodplatne.

Uznesením č. 37 OZ súhlasí s prevádz-
kou zariadenia žiadateľa All service, s.r.o . 
Hlasovanie:  za-9, proti-0, zdržal sa-0, ne-
prítomný-0. 

3.  Schválenie dodatku č. 1 k VZN 4/2014 
o miestnom poplatku za komunálny odpad

Dodatkom bol hlavne v zmysle zákona 
č.79/2015 Z.z. v platnom znení určený po-
platok za skutočne odovzdané množstvo 
drobného stavebného odpadu vo výške 
0,025 Eur za kg odpadu.

Uznesením č. 36/2 OZ schvaľuje Doda-
tok č. 1 k VZN 4/2014. Hlasovanie:  za-8, 
proti-0, zdržal sa-1, neprítomný-0.  

4. Schválenie VZN č. 3/2015 o nakladaní 
s odpadom

VZN sa upravujú podrobnosti o naklada-
ní so zmesovým komunálnym odpadom a 
drobným stavebným odpadom, o spôsobe 

Strečnianske fašiangy sú zakaždým v réžii našich dobrovoľných hasičov. Tí zabezpe-
čujú sprievod masiek po dedine po takmer 12 km komunikácií, pričom navštívia každú 
domácnosť. Každý je pritom pozvaný na večernú zábavu, lopatkovec a záverečné pocho-
vávanie basy. V posledných rokoch obecný úrad v spolupráci s hasičmi zároveň už od sko-
rého rána organizuje i zabíjačku, kde si môžu pripomenúť časy nie dávno minulé všetci, 
ktorým sú tradície blízke. Na rozdiel od minulosti všetko prebieha v jeden deň – v sobotu. 
Takže aj zábava, ktorou sa končil fašiang a pochovávala sa basa o polnoci z utorka na po-
polcovú stredu, aby sa začal 40 - dňový pôst až do Veľkej noci.                  /pa/

Fašiangy v Strečne



2. strana 5/2015

zberu a prepravy komunálnych odpadov, o 
nakladaní s biologicky rozložiteľným od-
padom, o spôsobe a podmienkach triede-
ného zberu komunálnych odpadov, o spô-
sobe zberu objemného odpadu a odpadu 
domácností s obsahom škodlivých látok 
a o spôsobe zberu drobného stavebného 
odpadu.

Uznesením č. 36/3 OZ schvaľuje VZN č. 
3/2015. Hlasovanie:  za-9, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomný-0. 

5. Schválenie VZN č.4/2015 o vymedzení 
miest na  vylepovanie volebných plagátov

Miesta na vylepovanie volebných plagá-
tov boli určené na reklamnej tabuli pri su-
permarkete Jednota a pri Obecnom úrade 
Strečno.

Uznesením č. 36/4 OZ schvaľuje VZN č. 
4/2015. Hlasovanie:  za-9, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomný-0. 

6. Schválenie VZN č. 5/2015 o podmien-
kach poskytovania dotácií z rozpočtu obce

Účelom VZN je stanoviť podmienky, vy-
medziť okruh subjektov a upraviť postup  
pri  poskytovaní  dotácií  z vlastných pros-
triedkov z rozpočtu obce Strečno. 

Uznesením č. 36/5 OZ schvaľuje VZN 
č.5/2015. Hlasovanie:  za-9,  proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomný-0. 

7. Schválenie programového rozpočtu 
na r. 2016, 2017, 2018

Návrh programového rozpočtu, ktorý 
bol prerokovaný na 8. zasadnutí OZ a zve-
rejnený na pripomienkovanie, bol uprave-
ný v príjmovej časti na: 1 940 671 Eur, vo 
výdavkovej časti na: 1 940 671 Eur.

K predloženému návrhu rozpočtu sa 
viedla diskusia poslancov. Hlavný kon-
trolór obce predložil odborné stanovisko 
a odporučil poslancom OZ schváliť pred-
ložený programový rozpočet na r. 2016 a 
zobrať na vedomie rozpočty s výhľadom 
na r. 2017 a 2018. 

Uznesením č. 34/3 OZ  berie na vedomie 
stanovisko hlavného kontrolóra k predlo-
ženému viacročnému programovému roz-
počtu.

Uznesením č. 34/4 OZ berie na vedomie 
plán kontrolnej činnosti čerpania rozpoč-
tov.

Uznesením č. 36/6 OZ schvaľuje Progra-
mový rozpočet v príjmovej časti. Hlasova-
nie:  za-9, proti-0, zdržal sa-0, neprítom-
ný-0. 

Uznesením č. 36/7 OZ schvaľuje Progra-
mový rozpočet vo výdavkovej časti. Hla-
sovanie:  za-6, proti-3, zdržal sa-0, neprí-
tomný-0. 

8. Rôzne
a) Z predošlého 8. zasadnutia OZ bola 

presunutá žiadosť p. Petra Tarabu, Sokolská 
277 o prenájom nebytových priestorov v 

prístavbe KD. Žiadosť predložila aj p.  Rad-
ka Neományová z Dolného Vadičova 139. 
Pán Taraba navrhol, že je ochotný zložiť v 
prospech obce depozit na dobu 3 rokov. 

Uznesením č. 36/8 OZ schvaľuje pride-
lenie nebytového priestoru v prístavbe KD 
Petrovi Tarabovi. Hlasovanie:  za-8, pro-
ti-0, zdržal sa-1, neprítomný-0. 

b) Obci bola doručená žiadosť  p. Aleny 
Vantuchovej, Sokolská749/135, ktorá žiada 
o opätovné preplatenie opravy plynového 
kotla v obecnej bytovke. Od januára 2016 
bude OPS, s.r.o. zabezpečovať údržbárske 
práce obecnej bytovky. Žiadosti nájomní-
kov  o preplatenie opráv bez predchádza-
júceho oznámenia o poruche  nebudú zo 
strany obce akceptované. Naďalej platí, že 
drobné poruchy v zmysle Nariadenia vlády 
č.87/1995 Z.z. v platnom znení uhrádzajú 
nájomníci bytov.

Uznesením č. 36/9 OZ schvaľuje pre-
platenie opravy  plynového kotla v 12 b.j. 
Hlasovanie:  za-9, proti-0, zdržal sa-0, ne-
prítomný-0. 

9. Diskusia
Pán Klocáň - uviedol, že je potrebné upo-

zorniť nového majiteľa rod. domu vedľa p. 
Petra Prieložného na Sokolskej ulici, ktorý 
nevhodne parkuje motorové vozidlo na 
MK, čím bráni plynulej cestnej premávke,

- sa informoval  na doplnky k Územné-
mu plán obce. Starosta prítomných  infor-
moval, že na základe nového usmernenia 
z ministerstva, nie je možné riešiť Územ-
ný plán obce doplnkami, je potrebné rie-
šiť nové zadanie Územného plánu obce. 
Poznamenal, či by nebolo vhodnejšie pre 
obec odkúpiť pozemok pod plánované 
bytovky od SPF, ako čakať na spracovanie 
Územného plánu. Tiež sa zaujímal, v akom 
stave je obecný archív. Ďalej sa informoval 
na  kamerový systém v obci.

Pani Obertová - vzniesla požiadavku na-
inštalovať kameru aj pri hornej Jednote. 
Starosta uviedol, že pokiaľ to bude finanč-
ná situácia dovoľovať, kamera sa v tomto 
mieste osadí.

- informovala poslancov o založení Mini-
motokárového klubu a o pláne založiť OZ 
opatrovateľskej služby.

Pán Ďurčo - navrhol, aby obec hľadala 
zdroje príjmov, ktoré by plynuli do obce. 
Navrhol, aby sa čo najskôr začalo s by-
tovkami, čím by sa zvýšila populácia, tiež 
navrhol, aby sa hľadalo riešenie v lokalite 
Kamenné, kde je možná nová IBV.

Pán Š. Oberta  - poukázal na nutnosť osa-
denia časti zábradlia na Hradnej ulici, lebo 
tam hrozí nebezpečenstvo zošmyknutia 
áut do potoka.

Uznesením č. 34/2 OZ berie na vedomie 
pripomienky poslancov.

Zapísala: Eva Janeková

Obecné zastupiteľstvo
»  Dokončenie z 1. strany Milí naši diváci, iné slovo ako veľké ďaku-

jem mi nenapadá. Každý rok nás prekvapí 
váš záujem o ochotnícke divadlo a čo nás 
najviac teší, záujem mladých ľudí. Za mo-
jich mladých čias sme robili aj predstave-
nie pre deti. Keď sme obnovili ochotnícke 
divadlo  v roku 2009, na detské predstave-
nie prišlo 17 divákov , z toho 10 dospelých. 
Verím, že kultúra , ktorá je v našej obci na 
vzostupe, aj naše deti pritiahne k tradíciám 
a budú v nich pokračovať.

 Tento rok sme stavili na hru zo súčasnos-
ti od českého dramatika a herca Antonína 
Procházku. V komediálnej forme odhaľuje 
problémy dnešnej komerčnej spoločnosti. 
Diváci odchádzali s úsmevom, ako sme 
si to želali a padali aj hlášky od mladých 
mužov , že to bolo konečne niečo pre nich. 
Úspechom divadla sú diváci a my sme vďa-
ka Vám v našej obci odohrali 5 predstave-
ní s totálne zaplneným hľadiskom. To tu 
ešte nebolo. Do nášho kultúrneho stánku 
prichádzajú diváci zo širokého okolia, čo 
nás veľmi teší. Za naším úspechom je dob-
rá spolupráca s obcou. Podmienky, ktoré 
nám vytvára, nám pochválila aj riaditeľka 
krajského kultúrneho strediska pani Řehá-
ková a divadelný režisér pán Abafy, ktorí 
sa prišli na nás pozrieť a naše predstavenie 
hodnotili veľmi dobre. Chcem sa poďa-
kovať v prvom rade našim hercom za ich 
obetavosť a zodpovedný prístup, ale hlavne 
za skvelé výkony. Čo je potešujúce, do sú-
boru sa hlásia mladí talentovaní ochotníci 
, Zuzka a Števko sa svojimi výkonmi zara-
dili medzi ostrieľaných hercov.

Veľkú zásluhu na úspešných predstave-
niach má náš Ľubko, ktorému stačí dať sce-
nár a osvetlenie a hudba, ktorú ste počuli 
, je jeho výsledok. Ochotnícke divadlo je 
jedna veľká rodina, ako Ľubko st. povedal, 
sedem hercov a tridsať okolo nich. Za zdo-
kumentovanie predstavenia ďakujeme Ma-
roškovi, Mirkovi a Paľovi. Za propagáciu 
našej Beátke, za pomoc pri réžii  môjmu 
synovi Peťovi, za predaj lístkov Martinke 
a všetkým, ktorí nám pomáhali pri orga-
nizácii predstavení. Ďakujeme za kuli-
nárske špeciality, ktorými spríjemňovali 
posedenia, Žofke, Majke, Ľubkovi st. a za 
zabíjačkové špeciality môjmu manželovi 
a Jožkovi. Zvládnuť 5 predstavení je veľmi 
náročné, zvládli sme to vďaka obetavým 
ochotníkom a ja im všetkým zo srdca ešte 
raz ďakujem. Za dopravu do hosťujúcich 
obcí veľká vďaka patrí Ľubkovi M. Robiť 
ochotnícke divadlo je veľmi náročné na 
čas, naučiť sa texty a pritom si plniť kaž-
dodenné povinnosti, to je veľká obeta, ale 
stojí to za to. Váš záujem nás nabíja ener-
giou , aby sme pokračovali a pripravili pre 
Vás zaujímavé predstavenia.

Marta Pristachová

Poďakovanie od ochotníkov
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Pápež František bulou Misericordiae 
Vultus vyhlásil mimoriadny Svätý rok 

milosrdenstva, ktorý začal 8. decembra 2015 
na  sviatok Nepoškvrneného počatia Panny 
Márie. Pápež František si vybral tento deň, 
pretože tento liturgický sviatok naznačuje, 
akým spôsobom Boh koná od počiatku na-
šich dejín. Po hriechu Adama a Evy nech-
cel nechať ľudí samých a v moci zla. Preto 
zhliadol na Máriu, svätú a nepoškvrnenú 
v láske (Ef 1,4) a vyvolil si ju, aby sa stala 
matkou Vykupiteľa. Zoči-voči ťažobe hrie-
chu Boh odpovedá plnosťou odpustenia. 
Otvorenie jubilea sa uskutočnilo v čase 50. 
výročia ukončenia Druhého vatikánskeho 
koncilu (1965) a nadobúda preto osobitný 
význam podnecovania Cirkvi, aby pokra-
čovala v práci začatej koncilom. Oficiálne a 
slávnostné ohlásenie Svätého roku sa usku-
točnilo prečítaním a zverejnením prísluš-
nej buly pri Svätej bráne v Nedeľu Božieho 
milosrdenstva, sviatok zavedený sv. Jánom 
Pavlom II., ktorý sa slávi v Druhú veľkonoč-
nú nedeľu. Symbolické je aj to, že na Svätý 
rok pripadol nedeľný liturgický cyklus „C“ 
s čítaniami z Evanjelia podľa Lukáša, ktorý 
je nazývaný „evanjelistom milosrdenstva“. 
Milosrdenstvo je vždy väčšie ako hriech a 
nik nemôže klásť hranice Božej odpúšťa-
júcej láske. Ktokoľvek zakúsi Božiu lásku, 
ktorá utešuje, odpúšťa, dáva nádej. Tvárou 
Otcovho milosrdenstva je Ježiš Kristus. Mi-
losrdenstvo sa stalo živým, viditeľným a do-
siahlo vrchol v Ježišovi z Nazareta. On svoj-
imi slovami a gestami i celou svojou osobou 
zjavuje Božie milosrdenstvo. Milosrdenstvo 
je slovo, ktoré odhaľuje tajomstvo Najsvätej-
šej Trojice. Je to najvyšší akt, ktorým nám 
Boh ide v ústrety. Je to základný zákon, 
ktorý prebýva v srdci každého človeka, keď 
hľadí na brata, ktorého stretá na svojej ži-
votnej ceste. Milosrdenstvo je cesta, ktorá 
spája Boha s človekom, lebo otvára srdce 
nádeji, že aj napriek našej ohraničenosti 
spôsobenej hriechom, môžeme byť milova-
ní. Pápež František práve preto vyhlásil mi-
moriadny Svätý rok milosrdenstva, aby sa 
svedectvo veriacich o Božom milosrdenstve 
stalo mocnejším a účinnejším. Zdôrazňuje 
službu človeka človeku v každom stave, v 
každej jeho slabosti a núdzi, ako i pocit vďa-
ky za to, čo Cirkev od Boha dostala. Pápež 
František v bule hovorí, že milosrdenstvo je 
Božou vlastnosťou, v ktorej sa najviac uka-
zuje jeho všemohúcnosť. V dejinách  ľud-
stva bude Boh vždy ten, ktorý je nablízku, 
ktorý sa stará, je svätý, milosrdný. Božie 
milosrdenstvo je konkrétna realita, ktorou 
Boh zjavuje svoju lásku ako lásku otca a 
matky, ktorí pociťujú náklonnosť k svojmu 
dieťaťu z najhlbšieho vnútra svojej bytosti. 
Božie milosrdenstvo je večné. S pohľadom 
upretým na Ježiša a na jeho milosrdnú tvár 
môžeme zachytiť lásku Najsvätejšej Trojice. 
Ježiš vo svojich podobenstvách venovaných 

Nemôžeme ujsť pred Pánovými slovami, 
veď na základe nich budeme súdení, či sme 
dali jesť hladnému, piť smädnému, či sme 
prichýlili pocestného, zaodeli nahého, na-
vštívili chorého alebo väzňa, či pomohli od-
strániť nevzdelanosť,  v ktorej žijú milióny 
ľudí, najmä detí, či sme boli nablízku tým, 
ktorí sú osamelí a smutní, či sme odmietli 
každú nevraživosť a nenávisť, ktoré vedú k 
násiliu, či sme sa zverovali Bohu v modlitbe 
Pánovi za bratov a sestry. Pápež František v 
bule nezabúda ani na milosrdenstvo, ktoré 
presahuje hranice cirkvi a spája nás so ži-
dovstvom a islamom, ktoré ho tiež považujú 
za jednu z najcharakteristickejších Božích 
vlastností a vyjadruje nádej na stretnutie s 
členmi týchto náboženstiev v dialógu. Svä-
tý rok milosrdenstva sa skončí liturgickou 
slávnosťou Krista Kráľa 20. novembra 2016.

Aké miesto má Svätý rok v tradícii Cirkvi? 
Katolícka cirkev začala s tradíciou Sväté-
ho roka v roku 1300 za pontifikátu pápeža 
Bonifáca VIII., ktorý počítal so slávením 
jubilea každých sto rokov. Od roku 1475 
sa slávenie „riadneho svätého roku“ začalo 
opakovať po 25 rokoch, aby ho mohla zažiť 
každá generácia. Doteraz bolo 26 riadnych 
svätých rokov. Naposledy to bol Jubilejný 
rok 2000. Zvyk vyhlásiť „mimoriadny jubi-
lejný rok“ siaha až do 16. storočia. V minu-
lom storočí pápež Pius XI. vyhlásil Svätý rok 
1933 pri príležitosti 1900. výročia vykúpe-
nia, a v roku 1983 tak urobil Ján Pavol II. pri 
príležitosti 1950. výročia. Katolícka cirkev 
pripisuje Jubilejnému roku duchovný výz-
nam v možnosti obnoviť vzťah s Bohom a 
blížnym. To znamená, že Svätý rok je vždy 
príležitosťou k prehĺbeniu viery a k životu 
s novým úsilím o vydávanie kresťanského 
svedectva. Jubilejným rokom milosrden-
stva pápež František kladie do stredu po-
zornosti milosrdného Boha, ktorý pozýva 
všetkých, aby sa vrátili k nemu. Stretnutie 
s ním inšpiruje k čnosti milosrdenstva. Ob-
rad začiatku jubilea spočíva v otvorení tzv. 
svätej brány. Je to brána, ktoré je otvorená 
iba počas Svätého roka, inak je zamurovaná. 
Svätú bránu majú všetky štyri hlavné bazi-
liky Ríma: sv. Petra, sv. Jána v Lateráne, sv. 
Pavla za hradbami a Santa Maria Maggiore. 
Obrad otvorenia svätej brány symbolicky 
vyjadruje, že pri príležitosti Svätého roku sa 
veriacim ponúka osobitná cesta smerom k 
spáse. Svätá brána na ostatných bazilikách 
bude otvorená po Bazilike sv. Petra. Milosr-
denstvo je témou veľmi drahou pre pápeža 
Františka, ktorý to vyjadril už ako biskup, 
keď si zvolil heslo „miserando atque eligen-
do“. Do slovenčiny by sme ich mohli voľne 
preložiť ako “poľutovaniahodný, ale vyvole-
ný“. Ide o citát z homílie sv. Bédu Ctihod-
ného, keď komentuje evanjelium o povolaní 
Matúša slovami: „Ježiš vidiac vyberača daní, 
zadíval sa na neho pohľadom lásky a povolal 
ho hovoriac: Poď za mnou!“    AM

dobným, vylúčeným, chorým, trpiacim, sú 
prejavom milosrdenstva. Nič v ňom nie je 
bez súcitu a odpustenia. Odpustenie je si-
lou, ktorá kriesi človeka do nového života 
a vlieva mu odvahu hľadieť do budúcnosti 
s nádejou. Cirkev má poslanie ohlasovať 
Božie milosrdenstvo, ktoré je pulzujúcim 
srdcom Evanjelia. Ježiš Kristus nám na-
značuje etapy kresťanskej púte a prikazuje: 
nesúďte, neodsudzujte, odpúšťajte, dávajte... 
Pápež František vyzýva, aby sme si otvorili 
srdcia solidarite a láskavej pozornosti, aby 
sme neupadli do ponižujúcej ľahostajnosti. 
Vyzýva, aby sme otvorili oči a videli biedu 
tohto sveta, rany bratov a sestier zbavených 
dôstojnosti a aby sme sa dali vyprovokovať, 
aby sme počuli ich volanie o pomoc. Jeho 
vrúcnym želaním je, aby sa kresťanský ľud 
zamýšľal nad telesnými a duchovnými skut-
kami milosrdenstva: „Drahí bratia a sestry, 
často som premýšľal o tom, ako by Cirkev 
mohla urobiť očividnejším svoje poslanie 
byť svedkom milosrdenstva. Je to cesta, kto-
rá začína duchovným obrátením. A musíme 
kráčať touto cestou. Preto som sa rozhodol 
vyhlásiť mimoriadne jubileum, ktoré sa za-
meria na Božie milosrdenstvo. Bude to Svä-
tý rok milosrdenstva. Chceme ho prežívať 
vo svetle Pánových slov: «Buďte milosrdní, 
ako je milosrdný váš Otec» (Lk 6,36). A toto 
zvlášť pre spovedníkov: veľa milosrdenstva! 

Svätý rok 
milosrdenstva

milosrdenstvu odhaľuje povahu Boha Otca, 
ktorý sa nikdy nevzdáva, až kým neodstráni 
hriech a svojím súcitom a milosrdenstvom 
nezvíťazí nad odporom. Poslanie, ktoré Ježiš 
prijal od Otca, bolo zjaviť tajomstvo Božej 
lásky v jej plnosti. Je viditeľná a hmatateľ-
ná v celom jeho živote. Znamenia, ktoré 
koná predovšetkým voči hriešnikom, chu-
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Počet obyvateľov k  31. 12. 2015: 2 594
Prírastok: 54 obyvateľov - 22 narodení, 32 
prisťahovaní
Úbytok: 69 obyvateľov – 32 zomrelí, 37 od-
sťahovaní

 Narodili sa:
Verešová Ema .................................... 08.01.
Vrbková Aneta .................................. 13.01.
Ilovský Patrik .................................... 15.01.
Mičová Sára ....................................... 16.01.
Kazimírová Mária ............................. 20.01.
Varga Teodor ..................................... 25.01.
Belešová Nina .................................... 04.02.
Tavač Alex.......................................... 01.03.
Machyna Tobias ................................ 04.03.
Zátek Alexej ....................................... 10.03.
Sokolovský Filip ................................ 20.03.
Perniš Adam ...................................... 18.05.
Vojteková Tereza ............................... 26.06.
Vlček Peter......................................... 07.07.
Kubo Marko ...................................... 21.07.
Fabuľová Sofia ................................... 10.08.
Štefančin Matej ................................. 20.09.
Špalek Adam ..................................... 29.10.
Mojský Matej ..................................... 11.12.
Vyskočová Viktória .......................... 17.12.
Tavačová Šarlota ............................... 22.12.
Močolová Laura ................................ 25.12.

Uzavreli manželstvo:
10.1. ....Martin Gašper a Eva Brezovská
24.1. ....Peter Vlček a Radka Šoltýsová
31.1. .... Július Bátor a Eva Obertová
16.4. ....Ľuboslav Janus a Andrea Savková
25.4. ....Branislav Ponechal a Emília Zichová
23.5. ....Lukáš Kučera a Zuzana Ďurníková
30.5. .... Jozef Vráblik a Miroslava Hasková
26.9. .... Július Špalek a Eva Bieliková

Štatistika obce za rok 2015
2.10. ....Martin Vyskoč a Ivana Ďanovská
10.10. ..Michal Ruček a Stanislava Brezovská
27.11. .. Ivan Beháň a Beáta Kútna
30.12. ..Daniel Taraba a Marcela Cesneková

 Zomreli:
 25.1. Gallová Žofia 90 rokov
 9.3. Beháň Kamil 66 rokov
 15.3. Tavačová Štefánia 81 rokov
 16.3. Šoltýsová Jana 50 rokov
 17.3. Dikoš Vincent 78 rokov
 17.3. Drevenáková Eva 62 rokov
 26.3. Fuljer Miroslav 62 rokov
 3.4. Kadaši Anton 79 rokov
 12.4. Kadašiová Agnesa 77 rokov
 15.5. Bača Milan 62 rokov
 9.7. Klocáňová Bernardína 87 rokov
 10.7. Beháň Štefan 92 rokov
 12.7. Taraba Kamil 68 rokov
 13.7. Kučerová Emília 83 rokov
 30.7. Obertová Sidónia 89 rokov
 31.7. Ďuračková Ľudmila 47 rokov
 2.8. Melová Anna 85 rokov
 17.8. Hreusová Katarína 53 rokov
 5.9. Tavač Ladislav 53 rokov
 23.9. Pitel Emil 83 rokov
 18.10. Remeková Margita 92 rokov
 1.11. Krupár Ján 66 rokov
 2.11. Špalek Adam 0 rokov
 6.11. Šmidova Emília 75 rokov
 13.11. Melo Tomáš 66 rokov
 16.11. Staš Peter 69 rokov
 4.12. Sagan Štefan 64 rokov
 7.12. Hriník Štefan 81 rokov
 17.12. Sokolovská Mária 52 rokov
 20.12. Kadaši Jozef 86 rokov
 24.12. Vojvoda Jozef 50 rokov
 30.12. Kubo Ján 68 rokov

Komunikáciu pod hradom Strečno 
ohrozuje zlý technický stav hradného bra-
la. Keby to inžinieri pred 58 rokmi predpo-
kladali, možno mohla byť dnes dopravná 
situácia medzi Žilinou a Martinom iná...

V októbri 1957 pracujúci žilinského závo-
du Doprastav začali s prácami na výstavbe 
novej betónovej vozovky Žilina - Strečno. 
Výstavba bola rozvrhnutá do troch etáp. S 
prvou začali na úseku medzi obcou Streč-

no a strečnianskym hradom v dĺžke 1600 
m. Betónová vozovka bola osem metrov 
široká a po oboch stranách mala 2 metre 
široké krajnice. Celkový objem zemných 
prác len na tomto prvom úseku predsta-
voval vyše 60.000 m 3 zeminy a 7.700 m 
3 betónu. Dokončenie stavby prvej etapy, 
ktorá bola budovaná nákladom vyše tri-
násť miliónov korún, sa predpokladala do 
roku 1960. 

Podľa projektu boli odstránené na tra-
se nebezpečné zákruty postavením troch 
údolných mostov, ktoré preklenuli dolinky. 
Nová cesta bola vedená popri obci Strečno 
v blízkosti asi 100 metrov po pravej strane 
od pamätníka na Zvonici s vyústením pri 
strečnianskom hrade.

Fotografie z prác sú vzácnym materiá-
lom, na ktorých vidieť nielen mechanizmy 
na ceste, ktoré neobmedzujú prechádzajú-
ce autá, ale tiež výstavbu mostu cez Váh. 

V súčasnosti – po takmer šesťdesiatich 
rokoch je na programe dňa zlý stavebno-
-technický stav spomínaných údolných 

mostov a akútne sa k nim pridalo hradné 
bralo.

Údolné mosty v najbližšom období rieše-
né nebudú, no tak ako TASR v roku 1959 
dokumentovala vyhliadky na významné 
zlepšenie dopravnej situácie pri Strečne, 
kde sa hustota premávky medzičasom 
mnohonásobne zvýšila, 18. februára t.r. 
agentúra konštatovala, že na cestu popod 
Strečno sa stále môže kedykoľvek zosunúť 
tritisíc kubíkov skalného masívu. Rezort 
životného prostredia však doteraz nemá 
termín sanácie brala.

Známy je len termín 31. marec, dokedy 
majú byť podľa uznesenia vlády uvoľnené 
financie na samotnú sanáciu brala. Počíta 
sa so sumou 900-tisíc eur. Termín začatia 
prác potom bude závisieť aj od dĺžky verej-
ného obstarávania.

Ako riešenie situácie už vlani navrhovali 
kombináciu dvoch možností - sanácia nie-
ktorých častí brala a vybudovanie galérie, 
ktorá cestu akoby zastreší a ochráni autá 

pred padaním skál.
Ďalšie riešenie vyplynie z rokovania vlá-

dy. Rezort životného prostredia spolu so 
Žilinským samosprávnym krajom práve 
spracúva záverečnú správu z prieskumu, 
ktorú jej predloží. 

Podľa hovorcu ide o pracovný materiál, 
ktorý musí prejsť odbornou oponentúrou, 
pričom k jej zverejneniu by malo dôjsť do 
2 týždňov.

/Spracované z materiálov TASR/

Doprava popod hrad pred polstoročím a dnes
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Poďakovanie
Miestny spolok Slovenského Červeného 

kríža veľmi pekne ďakuje milým ľuďom v 
Strečne, ktorí sa zapojili do akcie Vianoč-
ný koláčik. Dňa 21. 12. 2015 boli ochotní a 
doniesli na OÚ zákusky. Tie potom členky 
MS SČK rozniesli po dedine našim starším 
a osamelým spoluobčanom. Bola to veľmi 
krásna a dojímavá akcia. Všetci boli milo 
prekvapení a ešte raz ďakujeme.

19. februára bola opäť zorganizovaná Valentínska kvapka krvi miestnym spolkom Čer-
veného kríža v Strečne – akcia pre záchranu životov každého z nás.

Národná transfúzna služba so svojou mobilnou jednotkou od rána v sále KD evidovala 
záujemcov odovzdať krv a následne to i technicky zabezpečila.

Až 51 darcov z radov našich občanov i občanov Nezbudskej Lúčky darovalo krv a svojou 
účasťou opäť potvrdili nielen svoj humánny postoj, ale tiež organizačnú prácu nášho spol-
ku – jeho výboru a členskej základne. O organizačné zabezpečenie priebehu sa starali Eva 
Vojvodová, Veronika Samcová a  Zdenka Ondrušová.                  /pa/

Výbor MS SČK
Inštitút zdravého vývinu, Súkromné cen-

trum špeciálno-pedagogického poraden-
stva Strečno v spolupráci s Mgr. Erikou 
Kubovou Vás pozýva na sériu besied za-
meranú na dieťa, rodinu a výchovu, ktorú 
bude organizovať v priebehu tohto roku. 

Pozývame Vás na prvú besedu mamičiek 
a oteckov dňa 10.03.2016 o 16:00 hodine.

Téma: Otázky k výchove a vývinu dieťa-
ťa do troch rokov života.

Beseda sa uskutoční v Požiarnej zbrojnici 
Strečno (hore na pochodí).

Témou Vás bude sprevádzať detská psy-
chologička.

Vstup: 2 eurá / 1,5 hodina. Ste vítaní.

Valentínska kvapka krvi

Zoznam darcov:
Mária Štadániová
Róbert Kubo
Juraj Buchta
Stanislav Šupej
Peter Bitušík
Bohuslav Chrenko
Juraj Oberta
Michal Bitušík
Patrik Melo
Daniel Ilovský
Stanislav Puček
Branislav Bičan

Michal Klocáň
Jana Samcová
Zuzana Obertová
Peter Oberta
Beáta Badibangová
Zuzana Hanuliaková
Marián Tavač
Miriam Tavačová
Július Ilovský
Marián Beháň
Lenka Vojvodová
Ján Krivko
Pavol Badík

Monika Obertová
Jakub Cvacho
Miroslav Melo
Nikola Melová
Samuel Balcár
Janka Škorvánková
Iveta Ondáková
Ján Melo
Milan Sapieta ml.
Samuel Beháň
Eva Balcárová
Vladimír Bukovinský
Darina Bukovinská

Alfonz Klocáň
Richard Ondruš
Pavol Melo
Ján Repák ml.
Martin Solár
Daniel Samec
Ján Čemerski
František Samec
Libor Záhradník
Lenka Višňanská
Jana Čišková
Dominika Beháňová
Eduard Cifary

Tak ako vlani, aj tento rok sme sa rozhod-
li zorganizovať naozaj super akciu, výťažok 
z ktorej chceme použiť na zveľadenie a vy-
bavenie nášho školského dvora. Samozrej-

me, toto všetko by sa nemohlo uskutočniť 
bez húževnatého nasadenia mnohých ľudí, 
ktorí s veľkou chuťou pomohli dobrej veci. 
Veľké poďakovanie patrí pani uč. Aďke Ko-
páskovej a Katke Pratákovej za námet, ná-
vrh kulís a výzdobu Ružového kráľovstva, 
ktoré bolo témou plesu. Ostatným pani 
učiteľkám, pani školníčkam a pani kuchár-
kam za pomoc pri výzdobe, no hlavne za 
výbornú večeru a obsluhu, ktorej príprava 
vyžadovala veľa času a úsilia. Nesmieme 
zabudnúť na neoddeliteľnú pomoc pri or-
ganizácii rodičom a priateľom MŠ Zuzke 
a Tiborovi Hanuliakovým, Ivke a Robovi 
Tavačovým, Romanovi a Livke Kontše-
kovým, Katke a Peťovi Porubčanským, 
Katke Buchtovej, Kajke Horváthovej, Mo-
nike Obertovej, Janke Obertovej, Darin-
ke Melovej, p.Majke Obertovej, Miškovi 
Sokolovskému, no a samozrejme Peťovi 
Obertovi a Jurajovi Buchtovi, ktorí boli 
neodmysliteľnou pomocnou silou vo všet-
kých smeroch a hlavne v každom možnom 
čase. Hlavným sponzorom plesu bola naša 
dvorná kapela,,SUNNY MUSIC“, ktorá 
opäť svojim super výkonom nesklamala a 
dokázala vytrhnúť zo stoličiek všetky ve-
kové kategórie účastníkov plesu a všetci 
spomínaní zlatí ľudia, ktorí fungovali celú 
noc bez nároku na honorár. V neposled-
nom rade ďakujeme členom Ochotníckeho 
divadla v Strečne, Krakovskému kvartetu 
a tanečníkom spoločenských tancov za 
spríjemnenie večera krásnym a zábavným 
programom a všetkým ostatným spon-
zorom, ktorí prispeli cenami do bohatej 
tomboly. No a čo na záver? Želáme si, aby i 
naďalej existovali okolo nás ľudia mysliaci 
na pomoc, dobro a lásku k našim deťom. A 
my sa už teraz  chystáme na prípravu ďal-
šieho 3.škôlkarskeho plesu, na ktorom vás 
radi uvítame.

za MŠ v Strečne riad. Žofia Rajniaková

 2. ŠKÔLKARSKY  PLES  SA NAOZAJ VYDARIL
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   Z našej školy Pripravila E. Trnovcová

Január
22.1.2016 sa uskutočnil  7. reprezentačný 

školský ples.
Február

Začiatkom februára, 2.2. sa žiaci 8. a 9. 
ročníka spolu s p.uč. M.Moravčíkovou, J.
Kubišovou a E.Trnovcovou zúčastnili diva-
delného predstavenia v Mestskom divadle 
Žilina s názvom Vyskočiť z kože. 

4.2. sa konalo obvodné kolo geografic-
kej olympiády. Zúčastnili sa ho žiaci 5. 
ročníka- Jurko Kadaši (27.miesto), Šimon-
ko Srneček (90. miesto), Emmka Troščá-
ková (74. miesto)- v tejto kategórií sa zú-
častnilo 99 žiakov.

7. ročník- Aďo Dvorský (44.miesto), Do-
minik Hurka (75.miesto), Filip Hliník (82.
miesto)- v tejto kategórii sa zúčastnilo 92 
žiakov.

8. ročník- Margarétka Kadašiová (76.
miesto), Bronka Tichá (53.miesto), Martin 
Stráňavčín (56.miesto)- v tejto kategórii sa 
zúčastnilo 88 žiakov.

5.2. sa konala tradičná akcia Rady rodi-
čov pri ZŠ Strečno- KARNEVAL. 

Po karnevale si noc v škole užili žiaci 7.A 
spolu s tr.uč. S.Pollákovou.  Poňali to te-
maticky, konal sa ich prvý triedny ples pri 
príležitosti ukončenia 1.polroku.

12.2. sa konalo školské kolo chemickej 
olympiády, zúčastnilo sa jej 6 žiakov- Do-
minika Sokolovská (9.roč.), Emma Han-
ková (9.roč.), Gabriela Kuricová (9.roč)- 
úspešné riešiteľky, postupujú do okresného 
kola, Marika Martiniaková (9.roč.), Mar-
cela Beháňová (9.ročník), Radovan Tavač 
(9.roč.).

• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •
15. február sa niesol v recitačnom du-

chu. Žiaci z 1. stupňa súťažili v kategórii 
poézia a próza v recitačnej súťaži Hviezdo-
slavov Kubín 2016. Prví z poézie a prózy 
postupujú do okresného kola. Prednes 
hodnotila porota: Mgr. S.Brunnová, Mgr. 
J.Pratáková a Mgr. R.Franek.

Poézia:
1.miesto- Peter Mojský (3.trieda)
2.miesto- Marek Košík (2.trieda)
3.miesto- Marek Ján Praták, Adam Klo-

cáň (3.trieda)
Próza:

1.miesto- Tamarka Prieložná (4.trieda)
2.miesto- Eliška Kováčová (4.trieda)
3.miesto- Elenka Kazimírová (4.trieda)
Zúčastnení ďalší žiaci- Viktória Benedi-

gová, Samuel Višňanský, Michal Oberta, 
Tomáš Ritkav.

18. február sa  uskutočnil Hviezdosla-

vov Kubín 2016 aj na druhom stupni. Zú-
častnilo sa ho 15 žiakov. Prednes hodnotili: 
Mgr. E.Trnovcová, Mgr. M.Kľučiariková a 
Mgr. J.Kubišová.

Umiestnenie:
Poézia 1.kategória 5.-6. ročník:

1.miesto- neudelené
2.miesto- Jurko Kadaši (5.ročník)
3.miesto Emmka Troščáková (5.ročník)

Próza 1.kategória 5.-6. ročník:
1.miesto- neudelené
2.miesto- neudelené
3.miesto- Ninka Franeková (6.ročník)

Poézia 2.kategória 7.-9. ročník:
1.miesto- Henrieta Obertová (9.ročník)
2.miesto- Andrej Jankulár (9.ročník)

Jarné prázdniny sú 
od 29. februára do 4.marca 2016. 

Úspech našej školy
Mesto Žilina a Odbor školstva a mládeže mestského úradu Žilina a CVČ Žilina, Kuzmá-

nyho 105 vyhlásili výtvarnú súťaž FAŠIANGY 2016.
17. februára sa žiaci našej školy spolu s p.uč. M.Moravčíkovou  zúčastnili vernisáže a 

slávnostného vyhodnotenia karnevalových masiek, ktoré sme do súťaže poslali. Už pri 
inštalácii prác naše masky zožali veľký úspech a ohlasy. Získali sme krásne ČESTNÉ 
UZNANIE. Veľká vďaka odhodlaným žiakom a učiteľom, ktorí trávili čas nad výrobou 
karnevalových masiek. 

Vystúpenie na plese ZŠ

3.miesto- Lujza Klocáňová (7.A)
Próza 2.kategória 7.-9. ročník:

1.miesto- neudelené
2.miesto- Margarétka Kadašiová (8.A)
3.miesto- Dominik Hurka (7.B)
O knižné ceny a darčekové predmety sa 

postarala Rada rodičov pri ZŠ Strečno, veľ-
ká vďaka za ne.

Lyžiarsky výcvik
Žiaci našej školy (7.-9. ročník) absolvo-

vali lyžiarsky výcvik v Jasenskej doline 
od 21.2. – 26.2.2016, dozorkonajúce p.uč. 
Mgr. M.Hliníková a Mgr. K.Srnečková.

25. februára sa uskutočnilo Pilotné ove-
rovanie testovacích nástrojov pre žiakov 
9.ročníka ZŠ z MAT a SJL.
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Žiaci druhého ročníka ZŠ SNP Strečno navštívili 19.februára starostu obce v rámci po-
znávania svojej krajiny a výučby vlastivedy. V sprievode p.uč. V.Kottekovej si deti pozreli 
priestory a vyskúšali stoličky poslancov. Žiaci sa zaujímali o prácu starostu, jeho zástupcu 
a poslancov. Mali pripravené otázky a zaujímalo ich naozaj všeličo. Pán starosta trpezlivo 
na otázky odpovedal. Pútavým spôsobom sa druháci dozvedeli o plánovaných akciách, 
aj o histórii obce. Za srdečné prijatie a sladké darčeky ďakujú žiaci 2.ročníka a triedna 
učiteľka.

Návšteva druhákov na obecnom úrade
Do našej knižnice prijala v predvianočný 

čas pozvanie milá pani učiteľka a aj dobrá 
spisovateľka Marta Martinská Ujhaziová. 
Prečítala nám básne zo svojich kníh, ktoré 
deti zaujali. V podaní  autorky zneli predsa 
inak, bolo v nich cítiť cit a lásku, ktorú táto 
milá pani rozdávala v každom slove. Po-
rozprávala o svojom detstve, o svojich skú-
senostiach pri vydávaní kníh a o tom, pre-
čo rada píše. Dvadsaťosem študentov zo 
strednej školy, ktorých ona vyučuje, ako i 
žiaci zo základnej školy, ju zaujato počúva-
li. Každý odišiel z besedy obohatený o doj-
my a veľa detí si zobralo i knižku jej básní 
s jej podpisom. V tento predvianočný čas, 
keď sme si pripomenuli i zmysel Vianoc, 
pokoja a rodinnej atmosféry, to nebol stra-
tený čas. Práve naopak, takéto stretnutia sa 
v našej knižnici budú opakovať.

V mesiaci január prišlo do materskej školy divadlo. Deti z divadelného krúžku v škole  pod 
vedení Vlastimila Slováčka si pripravili dve  krátke scénky.  Rozprávky s ponaučením. Boli 
nielen zábavné, ale aj výchovné. Aj rekvizity, ktoré si deti pripravovali, boli vhodné. Niečo 
sme sa naučili  my,  deti - diváci a isto aj deti –herci. Oceňujeme, že hoci pracujú krátko, 
neboja sa vyjsť pred obecenstvo. Lebo  pred obecenstvom rastú a pomáha im to v rozvoji. 
Posúva ich to v ďalšej práci. Ďakujeme im aj touto cestou. Verím, že sa ešte stretneme. Nech 
sa im darí v ich peknej hereckej kariére.          Ľ.K. za Materskú školu Strečno

Obecná knižnica v Strečne vyhlasuje  li-
terárnu súťaž na témy:

v próze: ,,Ako som sa (ne)bála“
v  poézii ,,Moja rozprávková učiteľka“
Súťaž je určená pre žiakov ZŠ .Vyhod-

nocovať sa bude v dvoch kategóriách pre 
žiakov prvého  a druhého stupňa. Je možné 
práce i ilustrovať. Príspevky je treba nosiť 
do knižnice do 31.3.2016.Tešim sa na vaše 
príspevky, ktoré  budú ocenené peknými 
cenami.        E.Balcárová

Návšteva v knižnici

 „Bez práce 
nie sú koláče...“
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Nivelačný bod v strečnianskom katastri je 
technickým unikátom. Stojí tu už od roku 
1888. Materiál doktora Prikryla detailne 
približuje jeho vznik a históriu. Aj keď je 
bezprostredne pri hlavnej ceste, hustota 
premávky neumožňuje sa s ním z bezpeč-
nostných dôvodov bližšie zoznámiť. Pohľad 
z Váhu a upozornenie pltníkov na jednu z 
našich špecifických zaujímavostí však budí 
pozornosť všetkých, čo nás navštívia.

Všetko, čo urobili na poli mapového zo-
brazovania Uhorska do polovice 18. sto-
ročia, sa stalo nedostačujúcim. Predovšet-
kým chýbali, najmä armáde, podrobné 
mapy veľkých mierok. To si však vyžado-
valo veľký počet školených zememeračov. 
Od roku 1758 preto prestali po každej voj-
ne rozpúšťať hlavný ubytovateľský štáb 
(Generalquartiermeisterstab) a jeho prís-
lušníci sa v mierových časoch odvtedy za-
oberali vojenským mapovaním. Po pod-
písaní hubertsburského mieru v roku 
1763 začali vykonávať podrobné mapova-
nie všetkých krajín habsburskej koruny. 
Podnet na to dal prezident vojnovej rady 
poľný maršal Leopold Joseph von DAUN 
(1705-1766). Napriek tomu, že práce na 
tomto prvom vojenskom mapovaní do-
končili z väčšej časti už za panovania MÁ-
RIE TERÉZIE (1740-1780), je známe - 
podľa jej syna a spoluvládcu JOZEFA II. 
(1780-1790) - ako Jozefínske mapovanie 
(Josephinische Aufnahme). V tom čase 
vypracúvali mapy jednotlivých území 
krajiny v troch mierkach: v takzvanej po-
lovičnej mierke - 1 : 57 600 -, v jednodu-
chej mierke - 1 : 28 800 - a napokon v 
dvojnásobnej mierke - 1 : 14 400. Keď v 
roku 1785 skončili práce na prvom vojen-
skom mapovaní, zistili, že vznikli nejed-
notné a nesúrodé mapové podklady, z 
ktorých nebolo možné vypracovať súvislú 
mapu celej ríše. Preto už v roku 1806 na-
vrhol generál MAYER von HELDENS-
FELD (1765-1842) nové mapovanie, kto-
ré vzápätí nariadil cisár FRANTIŠEK I. 
(1792-1835). Toto mapovanie je známe 
ako Františkovo mapovanie (Franzisze-
ische Aufnahme). Mapy vypracúvali zasa 
v mierkach 1 : 28 800 a 2 : 14 400. Ani pri 
jednom z týchto dvoch vojenských mapo-
vaní nerobili výškové merania. Oficiálne 
ustanovizne nemali o takéto merania záu-
jem. Vyhotovovanie vrstevníc na mapách 
bolo náročné a z vojenského hľadiska v 
tom čase ešte nepovažovali vrstevnice za 
potrebné. Prvé výškové merania robili u 
nás prírodovedci, a to už na konci 18. sto-
ročia. Keď však potom v roku 1851 založi-
li vo Viedni Ríšsky geologický ústav, do-
žadovali sa výškových meraní geológovia. 

Tí totiž potrebovali výškové údaje pre vy-
pracúvanie geologických profilov. Na 
mapy tretieho vojenského mapovania sa 
dostali vrstevnice vďaka českému geogra-
fovi a geodetovi Karlovi Františkovi Ed-
vardovi KOŘISTKOVI (1825-1906). On 
sám uskutočnil celý rad výškových mera-
ní, najmä v Tatrách. Na meranie výšok 
dokonca v roku 1856 navrhol nový prí-
stroj - nivelačný teodolit. Už od roku 1808 
začali meraním Dunaja robiť zameriava-
nie riečnej siete, aby riešili problémy po-
vodní a meliorácií. Tieto práce viedli po-
stupne Slovák Matej HUSÁR (1788?- 1843), 
rodák zo Spišských Vlách Pál VÁSÁRHE-
LYI (1795-1846) a Franz Otto HIERONY-
MI (1803-1850). Merali pritom aj výšky a 
v roku 1835 napojili výškové merania 
riečnej siete na nulovú vodnú hladinu 
Adriatického mora v Rijeke. Pôvodne 
však považovali za základný výškový bod 
pre celú rakúsku ríšu stred číselníka ho-
dín na Dóme svätého Štefana vo Viedni. 
Prvé dve vojenské mapovania, ktoré mali 
vytvoriť podrobné a presné mapy celej 
habsburskej ríše - Jozefínske mapovanie 
(1763-1785) a Františkovo mapovanie 
(1806-1869) -, nesplnili v plnej miere vy-
týčené požiadavky. Armáda už mala väč-
šie nároky na kvalitu máp. Najviac tomu 
pomohol v roku 1866 rakúsky vojenský 
neúspech vo vojne s Pruskom. Upustili 
preto od dokončenia Františkovho mapo-
vania v mierke 1 : 28 800 a namiesto toho 
sa už v roku 1869 začali práce tretieho vo-
jenského mapovania. Pri tomto mapovaní 
vypracúvali už mapy v mierke podľa met-
rického systému - 1 : 25 000. Práce tohto 
mapovania trvali do roku 1887, ale mapy, 
ktoré vznikli z výsledkov tohto podujatia 
- v mierkach 1 : 25 000, 1 : 75 000 a 1 : 200 
000 -, vydávali tlačou ešte aj v priebehu 

druhej svetovej vojny. Výšky pri treťom 
vojenskom mapovaní merali trigonomet-
ricky i barometricky. Prvé výškomery na 
trigonometrické meranie výšok zaviedli 
už v roku 1860. Inštrukcie predpisovali 
merať na rovinách 25 až 150 výškových 
bodov na jeden vymeriavaný mapový list, 
teda na ploche asi 62 km². Na členitých 
vrchovinách a hornatinách 300 až 500 bo-
dov a vo výrazných pohoriach stredných 
výšok a vo vysokých pohoriach zasa 150 
až 300 výškových bodov. Spolu s tretím 
vojenským mapovaním však prebiehalo 
ešte jedno podujatie - medzinárodné vy-
meriavanie. Ešte v roku 1861 navrhol 
pruský generál Johann Jakob BAEYER 
(1794-1885) uskutočniť v strednej Európe 
rozsiahle stupňové meranie na čiare Pa-
lermo - Oslo, čo predstavuje poludníkový 
oblúk dlhý 22o. K tomuto projektu sa po-
stupne pripájali ďalšie európske krajiny, 
takže stredoeurópske vymeriavanie, na 
ktorom sa dohodli v roku 1862, sa už v 
roku 1863, keď sa k podujatiu pripojili aj 
Rusko a Španielsko, zmenilo na európske 
vymeriavanie. Do tejto veľkolepej akcie 
boli v roku 1863 zapojené tieto štáty: Bá-
densko, Bavorsko, Belgicko, Dánsko, 
Francúzsko, Hessensko-Darmstadt, Ho-
landsko, Meklenbursko, Oldenbursko, 
Portugalsko, Rakúsko-Uhorsko, Rusko, 
Sasko, Sasko-Coburg-Gotha, Španielsko, 
Švajčiarsko, Švédsko s Nórskom, Talian-
sko a Wittenbersko. Rakúsko-Uhorsko sa 
k tejto veľkolepej činnosti pripojilo už v 
roku 1862. V roku 1886 zmenili názov 
podujatia na Medzinárodné vymeriava-
nie. Toto podujatie už združovalo všetky 
štáty okrem Anglicka, Čiernej Hory, 
Grécka, Srbska a Turecka. V rámci Medzi-
národného merania, ktorého práce riadil 
v Rakúsko-Uhorsku Vojenský zemepisný 
ústav vo Viedni, sa mali uskutočniť štyri 
veľké operácie -  triangulácia I. rádu,  
presná nivelácia,  astronomické merania a  
kyvadlové merania. Výsledky týchto me-
raní mali slúžiť na vyrátanie tvaru Zeme a 
jej povrchového zakrivenia. Presnú nive-
láciu u nás začali robiť v roku 1873 a do-
končili ju v roku 1898. Výškovú sieť v Ra-
kúsko-Uhorsku pripojili na základný 
nulový bod, ktorým bola hladina Adria-
tického mora v Terste. V roku 1876 ju ur-
čil profesor V. TAROLFI na mareografe 
na móle Sartorio. Značka tohto bodu bola 
na budove s limnigrafom vo výške 3,352 
metra nad strednou hladinou mora. Ne-
skôr však generál Robert DAUDLEBSKÝ 
zo STERNECKU (1839-1910) tento TA-
ROLFIHO výškový údaj o morskej hladi-
ne v Terste opravil - znížil ho o 0,09 met-
ra. Na území rakúsko-uhorskej monarchie 

Základný výškový bod v chotári obce Strečno
RNDr. Ľubomír Viliam Prikryl, CSc.

Pôvodné umiestnenie základného výškového 
bodu pri Strečne. 
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merali od spomínaného základného bodu 
v Terste nivelačné trate v celkovej dĺžke 22 
953 km a dohromady zamerali a vyznačili 
16 652 výškových bodov. Pokiaľ to bolo 
možné, kládli nivelačné trate na železnič-
né trate, lebo železničné teleso je dosta-
točne chránené, má dosť pevných objek-
tov na osadenie výškových značiek a má 
rovnomerné sklony. Vznikla tak takzvaná 
sieť rakúsko-uhorského vojenského ze-
mepisného ústavu. Viaceré nivelačné trate 
merali v rámci týchto operácií aj na území 
dnešného Slovenska. V roku 1881 na úze-
mí dnešného Slovenska dva razy preme-
rali nivelačné trate Ostrihom - Nový Te-
kov - Žiar nad Hronom (vtedy Svätý Kríž 
nad Hronom), Žiar nad Hronom - Tur-
čianske Teplice- Vrútky a raz premerali 
nivelačné trate Žiar nad Hronom - Fiľako-
vo - Jesenské, Trnava - Nové Mesto nad 
Váhom - Trenčín - Žilina a Vrútky - Žili-
na. V roku 1882 premerali po druhý raz 
už spomínanú nivelačnú trať od Trnavy 
po Žilinu a dva razy premerali nivelačnú 
trať Vrútky - Poprad - Kysak. V septembri 
1888 nivelovali prielom Váhu cez Malú 
Fatru medzi Vrútkami a Žilinou. V lete 
1890 zas merali nivelačnú trať Kysak - 
Bardejov - Dukla, v roku 1891 nivelačnú 
trať Bánréve - Poprad - Nowy Sacz a na-
pokon v roku 1898 dve merania na nive-
lačnej trati Nové Zámky - Komárno - Ráb 
a uskutočnili kontrolné merania na nive-
lačných tratiach Villány - Hurbanovo, 
Nové Zámky - Komárno a Komárno - 
Ráb. Na území dnešného Slovenska bola 

vtedy pri takejto dvojitej nivelácii stredná 
chyba na jeden kilometer ± 5,3 mm. V 
Rakúsko-Uhorsku určili pre niveláciu se-
dem základných výškových bodov. Na 
území bývalého Československa z nich 
boli dva. Jeden z nich je v Česku pri Lišo-
ve neďaleko Českých Budějovíc. Ten zria-
dili v roku 1877, ale ochranný obelisk na 
ňom je z roku 1889. Keď v roku 1888 nive-
lovali prielom Váhu cez Malú Fatru, určili 
jeden zo siedmich základných výškových 
bodov na území Rakúsko-Uhorska práve 
tu, v doline Váhu, medzi Žilinou a Vrút-
kami neďaleko Strečna. Podobne ako aj 
ostatné základné výškové body i tento sta-
bilizovali vytesanou a horizontálne vy-
brúsenou plochou v skale, ktorú prikryli 
trojdielnym žulovým hranolom, vysokým 
dva metre, s nápisom: Locus perennis di-
ligentissime cum libella Libratio- nis que 
est in Austria et Hungaria confecta cum 
mensura graduum me- ridionalium et pa-
rallelorum quam Europeam vocant. Erec-
tum MDCCCLXXXVIII. (Hlavný pevný 
bod presnej nivelácie vykonanej v Ra-
kúsko-Uhorsku v súvislosti s európskym 
stupňovým poludníkovým a rovnobežko-
vým meraním. Zriadený v roku 1888). Pre 
základný výškový bod pri Strečne určili 
výšku 371,0012 nad nulovou hladinou 
Adriatického mora. Rakúsko-uhorská sieť 
presných nivelácií bola na svoju dobu veľ-
mi dobrým technickým dielom. Merania 
robili prístrojmi Starke-Kammerer a me-
tódou geometrickej nivelácie. Pri meraní 
používali drevené nivelačné laty. Ra-

kúsko-uhorská nivelačná 
sieť bola spojená s nivelač-
nými sieťami susedných 
štátov - Bavorska, Pruska, 
Saska, Württenberska, 
Rumunska, Ruska, Švaj-
čiarska a Talianska. Tento 
základný výškový bod sa 
pôvodne nachádzal pri 
vyústení tunela zo strany 
od Vrútok. V roku 1922 
však premeriavaním zisti-
li, že tento základný výš-
kový bod klesol spolu s 
portálom tunela o 4 cm. 
Pri stavbe druhého tunela 
v roku 1937 ho však mu-
seli zlikvidovať, lebo stál v 
ceste. Pred jeho odstráne-
ním však veľmi starostli-
vým meraním preniesli 
výškovú kótu na štyri po-
mocné značky na vzdiale-
nosť 750 metrov. V roku 
1942 tento základný výš-

kový bod znova preniesli na vzdialenosť 
950 metrov od pomocných značiek na 
zvyšky známej skaly Margita. Sem pre-
niesli aj pôvodný trojdielny žulový hranol 
so spomínaným nápisom. Prvým, ba ani 
druhým, prenášaním presnosť tohto zák-
ladného výškového bodu vôbec nenaruši-
li. V štyridsiatych rokoch však znova zisti-
li pokles pôvodného umiestenia tohto 
základného výškového bodu, a to dokon-
ca o 20 cm. Ako som spomenul, na území 
bývalého Československa boli takéto zák-
ladné výškové body dva. Český výškový 
bod nie je spoľahlivý, lebo ho pre otvore-
nie kameňolomu taktiež museli prenášať, 
čo však nerobili s takou presnosťou ako 
pri prenášaní základného výškového 
bodu pri Strečne. 

Keďže však strečniansky základný výš-
kový bod klesal, čo je však presným mera-
ním podchytené, oficiálne u nás - rozumej 
v Československu - používali ako jediný 
základný výškový bod ten v južnom Čes-
ku. Presnú niveláciu Európy dokončili v 
roku 1890. Už v októbri 1889 však bola 
o týchto prácach v Paríži medzinárodná 
konferencia. O stave nivelačných prác v 
Rakúsko-Uhorsku referoval cisársko-krá-
ľovský námorný kapitán Alexander von 
KALMÁR. 
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Tí, čo poznajú prácu DFS Hajovček a FSk 
Hajov vedia, že hráme na drevené ľudové 
píšťalky. Ale ako chodíme po vystúpeniach 
a súťažiach,  spoznávame aj ďalšie možnosti 
ľudovej tvorivosti a ďalšie ľudové hudobné 
nástroje. A tak sa snažíme rozvinúť mož-
nosti detí a mládeže. 

V školskom roku 2015/16 sme si dali cieľ 
širšie rozvinúť hru na ľudové drevené píš-
ťaly. Na spoluprácu sme oslovili p.Dušana 
Holíka zo spoločenstva „Duša fujary z Očo-
vej“. Aj preto, lebo ako jediný  fujaráš a aj 
učiteľ hudby má hudobné a pedagogické 
vzdelanie. Vypracoval metodiku výuky hry. 
Takže po skončení školenia viete pokračo-

vať vo výuke doma. Využijete jeho spevník 
a DVD, čo je veľká pomoc.

P.Holík si najprv vypočul naše CD „Veru 
moje piesne a ja Vás veľa mám“. Melodika 
nášho regiónu –Terchovej a Strečna mu 
bola blízka, lebo pôsobil v mladosti v FS 
Rozsutec v Žiline. Zistil naše predpoklady, 
možnosti a v mesiaci november prišiel me-
dzi nás. 

Vzali sme do rúk píšťalky aj koncovky, 
ktoré sme si vyrábali s chlapcami a s ľudo-
vým výrobcom v rámci projektu pred pár 
rokmi. A  neostalo iba pri tom. P Holík 
priniesol drevenú píšťalkovú muzičku po-
zostávajúcu zo šiestich píšťal a učili sme sa. 

Fujarová škola v Strečne

Petičný výbor zložený z odborníkov a ve-
rejne činných osôb sa obracia na občanov 
Slovenskej republiky o podporu pre zabez-
pečenie čistoty a kvality vôd prostredníc-
tvom kompetentných orgánov. Niektoré 
body petície sa nás – občanov Strečna, týka-
jú všeobecne a niektoré sú priamo súvisiace 
s naším vodným potenciálom.

Zdôvodnenie petície v plnom znení je zve-
rejnené na webovej stránke obce a petičné 
hárky sú prístupné na obecnom úrade. Záu-
jemcovia môžu petičný hárok  s textom: My, 
dolu podpísaní občania a občianky Sloven-
skej republiky, vedomí si svojej zodpoved-
nosti za seba i naše budúce generácie, odvo-
lávajúc sa na výzvu vedcov a odborníkov „Za 
živé rieky a čistú vodu“ žiadame kompetent-
ných • Ministerstvo životného prostredia 
SR, vládu Slovenskej republiky a Národnú 
radu SR, aby zabezpečili splneníe 8 požia-
davíek uvedených v texte petície podpísať na 
obecnom úrade alebo aj vlastnou iniciatívou 
napĺňať petičné hárky. Požiadavky petičného 
výboru:

1. Spracovanie novej vodnej politiky SR 

Za živé rieky a živú vodu - petícia

Hra na koncovke je spočiatku náročnejšia, 
ale potom je to hra intuitívna. Starší chlapci 
skúšali hrať na fujare. Ale na fujaru už tre-
ba mať fyzické danosti chlapa. Tá oslovila 
hlavne nášho Andreja Jankulára a sadla mu. 
Som veľmi rada,  že nám v dedine vyrastá 
fujaráš   a darí sa mu. Už vystúpil úspešne aj 
pred obecenstvom.

Keďže deti mali dobré hudobné  základy, 
výsledkom dvojdňovej výuky bola spoločná 
hra našich piesní na koncovkách a píšťalko-
vej drevenej muzičke. To sme ani nečakali. 
Spoločne s p. Holíkom sme si v závere dňa 
zanôtili ľudové piesne len tak pre poteše-
nie. Ako zvyknú milovníci ľudovej hudby.  
Prekvapilo nás, že  sa p.Holík sám ponúkol 
do nášho vianočného programu „Tradície 
v srdci 2015“. Sľúbil a aj prišiel.  Tí , čo ste 
boli, mali ste možnosť spoznať ho.

Nie nadarmo sa hovorí,  že „fujara má 
dušu“.  Splynúť s dychom a s kusom krásne-
ho dreva je zážitok. Isto sa ešte stretneme vo 
fujarovej škole. Tí, čo máte záujem o výuku 
na ľudové píšťaly a fujaru,  môžete sa pri-
dať. Kontaktujte ma. Alebo sledujte stránku 
HAJOVček zo Strečna na Facebooku.

Ďakujeme CVČ pri ZŠ SNP v Strečne a p. 
riaditeľovi za ústretovosť pri organizovaní 
fujarovej školy v priestoroch ZŠ. Z príspev-
ku OÚ na činnosť súboru sme si zakúpili 
drevenú píšťalkovú muzičku , ktorú využi-
jeme v ďalšej práci. 

V blízkej dobe  nás čaká  súťaž ľudových 
hudieb a spevákov „Javorové husličky 
2016“. Verím,  že uspejeme a naša snaha 
bude pekne ohodnotená .

Za DFS Hajovček, FSk Hajov Ľ. Kučerová

-zrušenie uznese-
nia vlády SR č .33 z 
21. januára 2015 a 
prepracovanie doku-
mentu „Návrhy orientácie, zásad a priorít 
vodohospodárskej politiky SR do r. 2027“ 
tak, aby vodná politika SR bola starostlivo 
uvážená a spracovaná na základe najlepších 
dostupných vedeckých poznatkov, za účasti 
zainteresovaných subjektov a v duchu parti-
cipácie a spolupráce;

2. Dôslednú ochranu vôd v súlade s Rám-
covou smernicou 2000/60/ES o vode -zme-
nu kompetenčného zákona č. 575/2001 Z z. 
tak. aby bolo oddelené rozhodovanie o hos-
podárskom využívaní vôd od ochrany vôd

3. Nezávislosť procesu posudzovania vply-
vov na životné prostredie -zmenu zákona č. 
24/2006 Z. z. o posudzovaní vplyvov na ži-
votné prostredie a o zmene a doplnení nie-
ktorých zákonov (ElA/SEA)

4. Dôslednú implementáciu ustanovení 
Rámcovej smernice 2000/60/ES o vode do 
všetkých politík vecne príslušných rezortov; 
pri nových projektoch spoľahlivé zistenie a 

vyhodnotenie ich predpokladaných aj sku-
točných vplyvov na stav vôd a prijatie účin-
ných opatrení na zabránenie zhoršenia stavu 
vôd.

5. Prepracovanie strategických doku-
mentov vodného plánovania v súlade s 
európskou vodnou politikou; vypracova-
nie transparentného, vecného a adresného 
programu opatrení na dosiahnutie dobrého 
stavu povrchových a podzemných vôd a 
jeho realizáciu.

6. V rámci plánu adaptácie na klimatické 
zmeny vypracovanie programu zelenej in-
fraštruktúry a jeho začlenenie do dokumen-
tov vodného plánovania.

7. Vypracovanie úplne novej koncepcie vy-
užitia hydroenergetického potenciálu vod-
ných tokov SR založenej na najlepších do-
stupných vedeckých poznatkoch o vplyvoch 
hydroenergetických zariadení na životné 
prostredie a zahŕňajúcej aj spoľahlivé hod-
notenie ich kumulatívnych vplyvov na stav 
vôd, biotopov a krajiny.

8. Aktívnu a účinnú účasť verejnosti, samo-
správ, občianskych združení, akademických 
a výskumných pracovísk na riešení problé-
mov súvisiacich s ochranou vôd Slovenska.
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Noviny Obecného úradu v Strečne. 
Vyšlo dňa 26. januára 2016 v náklade 350 

kusov. Za obsahovú časť materiálov zodpo-
vedá redakčná rada v zložení: P. Albrecht, 
D. Ďurčo, Ľ. Kučerová, A. Melišová, E. Tr-
novcová, E.Balcárová

Foto: T. Srneček, P. Ďurčo ml., OU Streč-
no

Tlač: P+M Tlačiareň, s.r.o., Turany
Reg. číslo: RP388/2008

Osemnásteho februára sme trinásti čle-
novia Jednoty dôchodcov prežili zaujíma-
vé a pekné popoludnie. Stretli sme sa v ku-
chyni kultúrneho domu, aby sme sa naučili 
niečo nové. 

Hoci sme všetko skúsené gazdinky, neb-
ránime sa novým trendom v gastronómii. 
Preto sme si zorganizovali „minikurz stu-
dených mís a slaných tort.“ Všetko sa dialo 
po vedením skúseného kuchára Miška So-
kolovského. 

Za našich čias sme poznali iba sladké tor-
ty a teraz sme sa naučili urobiť chutnú sla-
nú tortu, ktorú sme aj pekne naaranžovali. 
Vytvorili sme tiež niekoľko studených mís. 
Nakoniec to, čo sme si „ navarili“, sme si 
aj zjedli. Deň sme zavŕšili v družnej debate 
pri poháriku vínka. Usúdili sme, že tento 
deň bol pre nás zaujímavý a užitočný zá-
roveň. 

Miško Sokolovský, tebe sa chceme poďa-
kovať, že si prišiel medzi nás, hoci si mal 
za sebou pracovnú zmenu. Ďakujeme ti, že 
ochotne prídeš, kedykoľvek ťa o to požia-
dame a my si to veľmi vážime.

H.Kuzmányová

KURZ
PRE  RADOSŤ

Občianske združenie Klubu slovenských 
turistov (KST) Uhlík Strečno sa stalo čle-
nom Klubu slovenských turistov ( s prís-
lušnosťou k KST regiónu Žilina) 9.1.2015. 
Zástupcovia oddielu - Dušan Ďurčo  a 
Peter Oberta sa zúčastnili dvoch  valných 
zhromaždení KST RZ, kde sa schvaľovali 
nové stanovy, bola prednesená správa o 
činnosti jednotlivých sekcii a predstavil sa 
regionálny kalendár na rok 2016.

Naše OZ malo ku 31.12.2015 50 členov. 
Z toho  42 dospelých, 2 dôchodcovia, 4 
juniori a 2 deti. 

V minulom roku sme absolvovali všetky 
naplánované akcie s výnimkou výletu na 
Veľkú Raču, keď bolo veľmi nepriaznivé 
počasie. Spolu sme na všetkych našich ak-
ciách prešli 202 km a absolvovalo ich 523 
turistov. Krátky popis ako aj fotky z kaž-
dej akcie sú prístupné na webovej stránke 
http://uhlik.strecno.eu.

Okrem turistických výletov sme zabez-
pečovali i aktivity, ktoré boli rozvojovým 
doplnkom našej činnosti 

8.2.2015 absolvovali kurz prvej pomoci v 
horách, ktorý pripravil Pavol Zrelica. Toh-
to kurzu sa zúčastnilo 25 členov. 

Najvýznamnejšou aktivitou, ktorá vy-
tvorila základ i pre budúce obdobia, bola 
rekonštrukcia chaty na Domašíne.  V máji 
2015 po dohode s obcou Strečno sme zís-
kali do správy obecnú chatu, ktorá bola 
po rokoch chátrania vo veľmi zlom stave. 
Podľa dohody obec zafinancovala materi-
ál na rekonštrukciu vo výške 4 165,- Eur. 
Členovia OZ investovali do rekonštrukcie 
svoju prácu a čas. Spolu tam odpracovali 
1152 hodín. 

Počas rekonštrukcie sa opravili zhnité 
steny, natreli sa steny zvnútra aj zvonka, 
zrekonštruovala sa terasa, natreli a zamre-
žovali sa okná, urobili sa nové podlahy, 
obklady stien, zariadilo sa poschodie na 

Činnost OZ KST UHLÍK Strečno v roku 2015 Klub slovenských turistov

UHLÍK Strečno

spanie, kuchyňa sa vybavila novou pecou a 
kuchynskou linkou s novým riadom. Von-
ku sa pripravilo ohnisko s novým sedením. 
V roku 2016 ešte plánujeme opraviť stre-
chu a pivnicu.

Súčasťou rekonštrukcie chaty bola aj 
obnova prístupových chodníkov na Do-
mašín. Vyčistili a vyznačili sme dve trasy 
- jedna ide priamo od hradu Strečno a dru-
há je odbočkou z lesnej cesty po hrebeni 
Domašína. Chata bola slávnostne otvore-
ná počas už tradičnej turistickej akcie po 
strečnianskom náučnom chodníku dňa 
3.10.2015.

V roku 2016 máme naplánované ďalšie 
spoznávanie Slovenska, kde Vás všetkých 
radi privítame.

Dušan Ďurčo, 
predseda OZ KST Uhlík Strečno

Plán turistických akcií 
na rok 2016

 Dátum Cieľ
 9.1. Čipčie (Turie)
 13.2. Grúň
 10.4. Náučný chodník Tri skaly 
  Dohňany
 8.5. Polom - Javorina
 4.6. Vapeč (návšteva múzea)
 2.7. Fačkovské sedlo - Strečno
 14.8. Slovenský raj
 10.9. Vysoké Tatry - Zelené pleso
 1.10. Náučný chodník + guľáš
 29.10. Nočná Javorina
 31.12. Suchý

Výlet do strečnianského Grúňa kde nás privítalo, túto zimu, neuveriteľných pol metra snehu.

Jedna z našich najkrajších 
túr do Roháčov
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Jednotlivé mužstvá (prípravka, žiaci, do-
rast, muži ) intenzívne trénujú 2 -4 x týž-
denne. Kombinujeme telocvičňu a prírod-
ný trávnik na pomocnom ihrisku.

Veríme, že hráči naberú dostatok energie  
do jarnej časti súťaží.

Našich priaznivcov aj širokú verejnosť 
chceme osloviť a požiadať o venovanie 2 % 
z daní v prospech FK Strečno. Vyzbierané 
finančné prostriedky využijeme na zakú-
penie pomôcok a dresov pre mládežnícke 
družstvá. Jednotlivé formuláre  poskytne 
Róbert Benedig, prípadne  prezident klubu 
Bc. Dušan Štadani. Vopred ďakujeme za 
Vašu pomoc.

FK Strečno ponúka svojim fanúšikom na 
predaj  suveníry FK Strečno – šály, čiapky, 
vlajočky na stenu a do auta, info u Róberta  
Benediga. V prípade záujmu nás kontak-
tujte. 

Róbert Benedig, manager FK Strečno, 
robert.benedig@gmail.com 

Futbalový krúžok – prípravka
Náš futbalový krúžok CVČ pri ZŠ, ktorý 

je aj prípravkou pre naše žiacke družstvo, 
poctivo pracuje aj cez zimu. Trénujeme v 
telocvični (streda, sobota). Aby sme len 
netrénovali, tak sme radi prijali pozvanie 
na turnaj prípraviek (roč.2006 a mladší) 
pod záštitou bývalého futbalového repre-
zentanta Rada Zabavníka, ktorý sa usku-
točnil 20.12.2015 v Korni. Na turnaji bolo 
10 družstiev a my sme po 2 výhrach a 3 
prehrách obsadili 7.miesto. Najlepší hráč 
turnaja bol vyhlásený náš Matúš Belko.
Za Strečno nastúpili: Matúš Dvorský, Filip 
Vereš, Mirko Hrašna, Matúš Belko, Adam 
Klocáň, Juraj Ilovský, Marek Praták, Matej 
Repáň, Petrik Hauer a Miško Taraba.                                            

Ďakujeme rodičom za pomoc pri dopra-
ve a štartovnom.

V sobotu 13.2.2016 sme usporiadali v na-
šej telocvični turnaj „starších prípraviek“ 
(štvrtáci, tretiaci).Zúčastnili sa družstvá: 
Strečna, Rajeckých Teplíc, Varína a Bita-
rovej.

Výsledky zápasov: Bitarová-Varín  1:2, 
Strečno-R.Teplice 4:2, R.Teplice-Bitaro-

vá 6:1, Strečno-Varín 4:1,Varín-R.Teplice 
0:1,Strečno-Bitarová 9:1.  Poradie na tur-
naji:       1.Strečno 9b – 17:4, 2.Rajecké Tep-
lice 6b – 9:5, 3.Varín 3b – 3:6, 4.Bitarová 
0b – 3:17

Najlepší strelec: Matúš Belko (Strečno), 
najlepší hráč: Čisecký (R.Teplice), najlep-
ší obranca: Williger (Varín), najužitoč-
nejší hráč: Gancárová (Bitarová), najlepší 
brankár: Jakub Beháň (Strečno). Za Streč-
no hrali Matúš Belko -8 gólov, Denis Ží-
dek „C“ - 6 gólov,  Jakub Beháň -1, Mirko 
Hrašna -1, Matúš Dvorský -1,Filip Vereš, 
Adam Klocáň, Juraj Ilovský, Marek Praták 
a Simon Škripek.

Veľká vďaka patrí všetkým rodičom, kto-
rí nám pomohli finančne, cenami alebo 
pomocou pri usporiadaní turnaja .V mar-
ci chceme usporiadať takýto turnaj aj pre 
mladšiu prípravku (druháci, prváci),tak 
ak má niekto chuť nám pomôcť, ozvite sa 
nám!                    Peter Beháň, Róbert Vereš

Družstvo žiakov 
Žiaci trénujú 2-3 x týždenne , telocvičňa , 

prírodný trávnik.
Odohrali sme prípravný zápas na umelej 

tráve v Závodí s družstvom Juventus Ži-
lina, hráči 7. ročníka, ktorí nás herne vý-
razne prevýšili.  Pre našich hráčov to bola 
dobrá skúsenosť zahrať si proti kvalitnému 
súperovi. Väčšina našich hráčov hrala na 
umelej tráve po prvýkrát a mali z toho 
dobrý zážitok. Do hry zasiahli všetci hrá-
či aj mladšie ročníky, všetci, ktorí na tento 
zápas prišli  (20 hráčov), aby si vyskúšali 
tento povrch a prostredie. V pláne máme aj 
ďalšie zápasy, sme však limitovaní počasím 
a hracími plochami. 

V priebehu zimnej prípravy budeme  dá-
vať robiť nové registračné preukazy.

Týmto chceme osloviť aj ďalších hráčov, 
ktorí by mali záujem hrávať futbal. Poď-
te medzi nás!  Potrebujeme viac detí, aby 
sme mohli prípadne otvoriť a prihlásiť do 
súťaže dve mužstvá – mladších a starších 
žiakov.  Začiatok jarnej časti sezóny je 10.4. 
(dva týždne po mužoch a doraste).

Róbert Benedig, tréner žiakov

Družstvo dorastu:
Dorast začal intenzívnu prípravu kon-

com januára. Trénujú 3x týždenne.  Tré-
ner Ľubomír Belko informoval, že v  plá-
ne majú niekoľko prípravných zápasov  
(aktuálne sa upresňujú termíny , plochy a 
súperi) na umelej tráve ako aj na prírod-
nom povrchu. Snahou celého FK je začle-
nenie našich dorastencov  do mužstva „A“.  
Máme v pláne našich mladých postupne 
zapájať v jarnej časti do zápasov mužstva 
mužov, aby čo najskôr získavali potrebné 
skúsenosti a uľahčili sme im prechod od 
dorastu k mužom. Veríme, že mladí hráči 
zotrvajú pri športe a futbale a budú našou 
perspektívou a nádejou pre ďalšie sezóny.

Mužstvo mužov „A“ čko 
Ako každú zim, tak aj túto, naše muž-

stvo dospelých začalo 16.1.2016 oficiálne 
spaľovanie vianočných tukov a prípravu 
na jarnú časť. Stretávali sa pravidelne kaž-
dú sobotu aj počas novembra a decembra, 
ale január bol určený trénerom Petrom 
Lončíkom ako oficiálny začiatok prípravy. 
Príprava spočíva vo využívaní strečnian-
skych pamiatok ( hradné schody, Pamät-
ník francúzskych partizánov), telocvične, 
posilňovne v koniarni a prípravné zápasy. 
Našou snahou je vhodné doplnenie kádra, 
a tak sa do prípravy zapojilo aj niekoľko 
nových tvárí, (v čase písania článku v tes-
tovacej fáze). 

Zatiaľ boli odohraté 2 zápasy : 
1. Strážov umelý povrch : 
Strečno vs H.Hričov 4:5
2. Sučany pomocné ihrisko(tankodrom)
Sučany vs Strečno 3:4
Chlapcov ešte čakajú 4 „prípraváky“ a 

26.3, ak všetko pôjde podľa plánu,  by sme 
mali nastúpiť na majstrovský zápas v Rudi-
ne (aktuálne 4. miesto).

Prajeme  chlapcom, aby nabrali veľa  síl a 
pozitívnej energie do bojov o vyššie prieč-
ky v tabuľke a aby pritiahli  fanúšikov na 
náš pomaličky sa rekonštruovaný štadión 
Radinové.

Róbert Kán, hrajúci - vedúci mužstva „A“

Futbalisti počas zimnej prípravy....


